
Budapest  Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testület 
Kulturális, Civil, Oktatási, Nemzetiségi,  Sport  és Esélyegyenlőségi Bizottság 

JEGYZŐKÖNYV 

Készült:  A  Kulturális, Civil, Oktatási, Nemzetiségi,  Sport es  Esélyegyenlőségi Bizottság 
2021.  június 29-én (kedd)  15"  órakor 
a Józsefvárosi Polgármesteri Hivatal 
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Levezető elnök:  Hermann  György - alelnök 

Jelenlevő tagok: 
Czeglédy Ádám 
Sántha Pétemé 
Pöhle Dóra 
Pacsika Marton 
Égner Enikő 
Kaiser  Edvin Sándor 

Távolmaradását bejelentette: Dr. Ferencz Orsolya 

Jelenlévő meghívottak:  Dr.  Erőss Gábor — alpolgármester;  Dr.  Vörös Szilvia — aljegyző; 
Hörich  Szilvia — gazdasági yezető; Pokornyi Viktória — Humánkapcsolati Iroda vezetője; 
Könczöl  David 

Hermann  György 
Tisztelettel köszöntöm a megjelent bizottsági tagokat, a meghívott vendégeket és valamennyi 
jelenlévőt.  A Budapest  Józsefvárosi Önkormányzat Kulturális, Civil, Oktatási, Nemzetiségi, 
Sport  és Esélyegyenlőségi Bizottság  2021.  évi  1.  rendes ülését megnyitom. 
A  Bizottság tagjainak száma  9  fő, jelen van  6  fő, megállapítom, hogy a Bizottság 
határozatképes. Távolmaradását bejelentette: Dr. Ferencz Orsolya. 
Kérem a Bizottság tagjait, hogy egyperces néma csönddel emlékezzünk meg Balogh Lajos 
képviselőtársunkra. Kérem, álljanak fel! (Egy perc néma csend) 

Tájékoztatom a Bizottság tagjait, hogy pótkézbesítéssel került kiküldésre véleményezés 
céljából a „Javaslat a  Budapest  Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat  2021.  évi 
költségvetésről szóló  5/2021.  (II.  25.)  önkormányzati rendelet módosítására"  (1.  sz. melléklet 
csere rendelet-tervezet) és a  (2.  sz. melléklet) szóló előterjesztés. Szavazásra bocsátom az 
előterjesztésnek a napirendre vételét, elfogadása esetén javaslom  11.5.  napirendi pontként 
tárgyalni. 



Budapest  Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testületének 
Kulturális, Civil, Oktatási, Nemzetiségi,  Sport  és Esélyegyenlőségi Bizottsága 

1/2021.  (VI.29.) számú határozata 
(6  igen,  0  nem,  0  tartózkodás szavazattal) 

A  Kulturális, Civil, Oktatási, Nemzetiségi,  Sport  és Esélyegyenlőségi Bizottság úgy dönt, 
hogy elfogadja a „Javaslat a  Budapest  Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat  2021. 
évi költségvetésről szóló  5/2021.  (II.  25.)  önkormányzati rendelet módosítására  (1.  sz. 
melléklet csere rendelet-tervezet) és a  (2.  sz. melléklet)" című előterjesztés felvételét  5. 
napirendi pontként. 

Hermann  György 
Ezzel a módosítással szavazunk a napirendről.  A  Bizottság a napirendről vita nélkül egyszerű 
többséggel dönt. Megállapítom, hogy  6  igen,  0  nem és  0  tartózkodás mellett, azaz 
egyhangúlag a napirendet a Bizottság elfogadta. 

Budapest  Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testületének 
Kulturális, Civil, Oktatási, Nemzetiségi,  Sport  és Esélyegyenlőségi Bizottsága 

2/2021.  (VI.29.) számú határozata 
(6  igen,  0  nem,  0  tartózkodás szavazattal) 

A  Kulturális, Civil, Oktatási, Nemzetiségi,  Sport  és Esélyegyenlőségi Bizottság úgy dönt, 
hogy elfogadja az alábbi módosított napirendet. 

Képviselő-testületi előterjesztések 

1. Javaslat a Képviselő-testület egyes bizottságai nem képviselő tagjainak 
visszahívására és megválasztására 
Elöterjesztő: Pikó András polgármester 

2. Javaslat emléktáblák (Szendrey Júlia, Bóka László) és köztéri 
szobor"Szaxofonozó Farkas") elhelyezésére 
Előterjesztő: Pikó  Andras  polgármester, dr. Eräss  Gabor  alpolgármester,  Racial 
Daniel  alpolgármester 

3. Javaslat köztér elnevezésével és Benyovszky Móric szobrának elhelyezésével 
kapcsolatos döntések meghozatalára 
Előterjesztő: Pikó  Andras  polgármester, dr. Eröss  Gabor  alpolgármester,  Racial 
Daniel  alpolgármester 

4. Polgármesteri tájékoztató a lejárt határidejű testületi határozatok és a 
veszélyhelyzet idején meghozott polgármesteri döntések végrehajtásáról, az előző 
ülés óta tett fontosabb intézkedésekről, a jelentősebb eseményekről és az 
átmenetileg szabad pénzeszköz állomány lekötéséről 
Előterjesztő: Pikó  Andras  polgármester 
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5.  Javaslat a  Budapest  Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat  2021.  évi 
költségvetésről szóló  5/2021. (H. 25.)  önkormányzati rendelet módosítására 
Előterjesztő: Pikó András polgármester 

Hermann  György 
Az  1.  napirendi pont tárgyalása következik. 

Képviselő-testületi előterjesztések 

Napirend  1.  pontja: Javaslat a Képviselő-testület egyes bizottságai nem képviselő 
tagjainak visszahívására és megválasztására 
Előterjesztő: Pikó András polgármester 

Hermann  György 
A  napirend vitáját megnyitom. Nincs hozzászólás, így hozzászólás és kérdés hiányában a vitát 
lezárom.  A  határozati javaslatról kérem a bizottsági tagokat, hogy szavazzunk most szintén 
kézfeltartással. Megállapítom, hogy a határozati javaslatot  6  igen,  0  nem és  0  tartózkodás 
mellett a Bizottság elfogadta. 

Budapest  Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testületének 
Kulturális, Civil, Oktatási,  Sport  és Esélyegyenlőségi Bizottsága 

3/2021.  (VI.  29.)  számú határozata 
(6  igen,  0  nem,  0  tartózkodás szavazattal) 

A  Kulturális, Civil, Oktatási,  Sport  és Esélyegyenlőségi Bizottság javasolja a Képviselő-
testületnek az előterjesztés megtárgyalását. 

Felelős: Polgármester 
Határidő: a Képviselő-testület  2021.  június  30-i  ülése 

Hermann  György 
A 2.  napirendi pont tárgyalása következik. 

Napirend  2.  pontja: Javaslat emléktáblák (Szendrey Júlia, Bóka László) és 
köztéri szobor"Szaxofonozó Farkas") elhelyezésére 
Előterjesztő:  Pike)  András polgármester, dr. Erőss Gábor alpolgármester, Rtidai 
Dániel alpolgármester 

Hermann  György 
Megkérdezem, előterjesztőként dr. Erőss Gábor kíván-e hozzászólni? 

dr. Erőss Gábor 
Köszönöm szépen a szót Elnök úr, egész röviden a két emléktábláról. Az egyik egy pótlás, 
egy 1985-ben kihelyezett Bóka László irodalomtörténész táblája, amely szőrén-szálán eltűnt. 
Elég sokáig nyomoztunk, hogyan s miként,  de  fátylat rá, tehát ezt egyszerűen pótolnánk. 
Tulajdonképpen ez egy rutinszerű feladat kellene legyen,  de  most mégis itt van az 
előterjesztés, úgyhogy akkor kérem a tisztelt bizottsági tagok támogatását hozzá, hogy ezt az 
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adósságunkat lerójuk és újra kikerüljön az emléktábla. Annyi módosítás  van a  szövegén, hogy 
a 85-ős kihelyezés után  van  egy idei dátum, hogy helyreállíttatta Józsefváros önkormányzata. 
Szendrey Júliát azt hiszem, nem kell indokolni, hogy az szintén egy  150 dyes  adósság.  A  HI3 
épülete pont az, ahol ő élt és oda kerülne ki ez az emléktábla, amivel nemcsak arról 
emlékeznénk meg, hogy Petőfi Sándornak  a  felesége és múzsája  volt,  hanem arról  is,  hogy ő 
saját jogán  is  költő  volt  és az egyik versének egy versszaka szerepel.  Az ő képe  is  bele lesz 
vésve  a  táblába és egyik versének egy versszaka szintén szerepelni  fog a  táblán, úgyhogy 
ehhez  is  kérem  a  tisztelt Tagok támogatását. 
A  szaxofonozó farkas talán rendhagyóbb dolog, ami felajánlásként érkezett hozzánk.  A 
Mátyás téren helyezné  el  az adományozó  5  m-es betonszobrát, ami elég avantgárd  is, 
ugyanakkor  figurativ,  úgyhogy könnyen lehet vele azonosulni, egyfajta emblematikus köztéri 
alkotásként jelenne meg  a  Mátyás téren és  a  maga sajátos reflektív módján kapcsolódik  a 
kerület zenei muzsikus hagyományaihoz és adományként kapnánk ezt.  Az  önkormányzat 
vállalná  a  MANK kötelező  100.000  Ft-os véleményeztetési költséget és nyilván majd  a 
MANK véleménye alapján lesz felállítva  a  szobor,  ha  fel lesz, egyébként az adományozó 
vállalja még azt  is,  hogy daruskoesival beemeli  a  helyére. 

Hermann  György 
Sántha Pétemé jelentkezett, úgyhogy megadom neki a szót. 

Sántha Péterné 
Az egyik kérdésemre, amit fel akartam tenni félig-meddig választ kaptam Alpolgármester úr 
expozéjából, merthogy nem tudtam elolvasni se a számítógépen, se itt nyomtatásban az 
apróbetüs részt és nagyon kíváncsi voltam, hiszen hozzátartozik, hogy Szendrey  Julia 
emléktáblájának állítását mi kezdeményeztük Raczky  Rita  irodalomtörténész, a Petőfi 
Irodalmi Múzeum korábbi, hárommal ezelőtti igazgatójával. Ő Petőfi Sándorról és Szendrey 
Júliáról is írt monográfiát, Helytörténeti Tanácsunk egyik oszlopos tagja volt. Valahogy 
elsikkadt, nem tudom, hogy hogyan.  2019.  október 13-ig nem került a mi megvalósításunkban 
a  H13  falára. Örülök neki, hogy ez a hiánypótlás most megtörténik. Nagyon szép képet 
választottak Szendrey Júliáról, tényleg jó,  ha  az emlékezetünkben így marad meg és nem 
végnapjaiban, amikor testileg-lelkileg kicsit elgyötört volt már. Ezt köszönöm szépen és akkor 
térjünk rá a szaxofonozó farkasra. 
Hála Istennek meglehetősen sok városában, fővárosában jártam már a világnak nem 
mondanám, Európának igen. Európában szinte minden fővárosban jártam. Nem láttam a 
történelmi városközpontban ilyen kvázi provokatív vasbeton építményt, alkotásnak nem 
szívesen nevezném. Remekül indokolja az előterjesztés, hogy ezzel emléket állít a muzsikus 
cigányoknak is. Megjegyezném, hogy valóban a Nagyfuvaros és a Kisfuvaros utcában laktak 
az elmúlt század elején és az azt megelőző század végefelé a muzsikus cigányok, elsősorban a 
prímások, tehát a hegedűsök.  A  Nagyfuvarosban a tehetősebbek, a Kisfuvarosban a kevésbé 
tehetősek és hétvégén a Mátyás térre mentek ki megmutatni egymásnak, hogy azon a héten 
milyen új megoldásokat lestek el vagy tanultak el valakitől. Ennek a részének örülök,  de  már 
annak idején, amikor a muzsikus cigányok parkját Raduly József, akkori fővárosi 
képviselővel, tehát a fővárossal együtt megcsináltuk, akkor is szó került erről az 
emblematikus helyről, mármint a Mátyás térről,  de  megvizsgálva a Mátyás teret arra az 
elhatározásra jutottunk, hogy oda nem fér már el organikusan semmi ehhez hasonló. 
Mindenki ismeri a Muzsikus Cigányok parkjában azt a négy gyönyörű sztélét, amelyre 
féldomborművek kerültek ki a legkiválóbb cigány muzsikusok arcképével. Itt van zongorista, 
énekes, prímás, nagybőgős is mindenki, nagyon szépek. Tehát már akkor levettük napirendről 
azt, hogy a Mátyás térre kerüljön.  A  Mátyás tér egy viszonylag kicsi és nagyon szép házakkal 
körbevett, hogyha most a 9-re gondolok kívülről impozáns, belülről már kevésbé.  10-11-12-
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13-14, de  a  Bauer  Sándor utca  4.,  a Mátyás tér  4.,  ami egy csodálatos ház Én most azért az 
előzőeket soroltam föl, mert képviselője vagyok éppen pont ezeknek a házaknak, tehát a 
Mátyás tér egyik felének én vagyok a képviselője.  A  tér másik felének pillanatnyilag nincs 
képviselője, a sajnálatosan covid áldozattá vált Balogh Lajos halála miatt. Én esetleg azt is 
megvárnám, hogy képviselője legyen ennek a területnek is. Mindenképpen megkérdezném a 
környék lakóit. Mindenképpen megkérdeznék egy-két emblematikus muzsikus cigányt, hogy 
mit szól hozzá, mondjuk a Roma Önkormányzat vezetőjét, hiszen Benga-Oláh Tibor is kitűnő 
prímás volt, amíg játszott.  De  summa-summárum azért nem szeretném, határozottan nem 
szeretném, hogy ez a betonkolosszus a Mátyás térre kerüljön, mondjuk még nem is láttam a 
megjelölt helyét vagy nem találtam, mert mint mondottam meglehetősen kicsi a tér, még 
kisebb az, ami körbe van kerítve. Gyermekjátszótér, ráadásul kicsi gyerekeknek 
gyermekjátszótér van ott és őszintén megmondom,  ha  mindenki megnézi a képet, ez a szobor 
egy  3-4-5  éves gyerek számára ijesztő. Köszönöm szépen Alpolgámiester úr, tetszett ez a 
fejingatás, ez tulajdonképpen egyetértést is jelezhet egy kicsit. Köszönöm, nem szaporítom a 
szót, ennyit szerettem volna. 

Hermann  György 
Szerintem Pacsika Marton következik. 

Pacsika  Marton 
Köszönöm  a  szót Elnök úrnak. Én nagyon sok mindenben szeretném kifejezni egyetértésemet 
Sántha Péternével. Nem  is a  szobornak az esztétikai minőségével kapcsolatban és azzal 
kapcsolatban pont nem teljesen értek egyet, hogy Európa fővárosaiban ne lennének hasonlóan 
provokativ  neoavantgárd szobrok.  En  Szentendrén nőttem fel, ahol tényleg nagy kultusza  van 
ennek az egész neoavantgárd közegnek. Ugyanakkor nagyon jól emlékszem arra, hogy még  a 
helyieknek, egészen az utóbbi évekig, nagyon friss történetei vannak azzal kapcsolatban, hogy 
a  helyiek nem szeretik ezt  a  fajta művészetet  a  mindennapjaikban nézni és különösen nem 
ilyen gigantikus és tolakodó méretben. Én azt gondolom, ezt vallja és hiszi magáról  a 
jelenlegi önkormányzat  is,  hogy  a  helyiek nélkül nem teszünk olyasmit, ami aktív vagy 
ennyire befolyásolja az ő közérzetüket és környezetüket. Bármi lehet  a  véleményünk nekünk, 
bizottsági tagoknak vagy akár  a  képviselőknek, hogy milyen minőségű ez  a  szobor. Valaki 
szerint jó, valaki szerint rossz,  de  ez igazság szerint nem egy esztétikai kérdés elsősorban, 
hanem egy közösségi kérdés, hogy ott  a  helyiek mit gondolnak erről és szerintem egyszerűen 
nem lenne  se  bölcs,  se  demokratikus úgy kirakni egy ekkora méretű szobrot Józsefváros 
ennyire fontos helyére, hogy  a  helyiek erről ne döntenének formálisan vagy informálisan.  An 
tényleg nem gondolom azt, hogy esztétikailag tényleg annyira borzalmas lenne  a  szobor, sőt 
szerintem humoros  is, de  ettől még nem lehet megspórolni azt  a  munkát, hogy  a  közösséget 
bevonni ebbe  a  döntésbe, mert pontosan ezek azok  a  kérdések, amik egy közösséget 
felboríthatnak. Én nagyon fontosnak tartom  a  köztéri szobrászatot, ezért nem lehet így ezekről 
dönteni szerintem. 

Hermann  György 
Pöhle Dórának adnám meg a szót. 

Pöhle  Dora 
Én azt gondolom, hogy Józsefvárosnak az építészete elég eklektikus.  A  Szerdahelyi utca és a 
Mátyás tér sarkán van egy egészen  modern  épület építészet szempontjából egy olyan 
homogén környezetbe kerülne ez a szobor szerintem. Ízlésekkel nagyon lehetetlen vitatkozni, 
de  számomra egyébként egy üde színfolt, vicces, humoros. Eléggé gigantikusak a méretei,  de 
fák között lesz elhelyezve. Olyan látványtervet való igaz, hogy nem láttunk róla, hogy az a tér 
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különböző pontjairól hogyan fog látszani,  de  azt gondolom, hogy valamilyen szinten ott a 
növényzet is, a fák, takarásba teszik bizonyos szögekből ezt a szobrot. Nekem nagyon tetszett, 
hogy ez egy üde ötlet és nem a szokásos zsánerszobrok, amiből most már tényleg túlburjánzás 
van Budapesten.  A  helyi lakosok megkérdezése, amit a Marci mondott, az valóban egy fontos 
szempont lehet,  de  egyébként ennek a szobornak még van egy olyan jellemzője is, hogy ezek 
a hullámok, amin a csónak van, amiben a farkas áll, ezek tulajdonképpen ülő 
alkalmatosságok. Tehát ez egy olyan köztéri szobor, ami kap egy praktikus funkciót is. 
Nekem kimondottan felcsillant a szemem, amikor megláttam az előterjesztések között ezt az 
ötletet. Köszönöm. 

Hermann  György 
Dr. Erőss Gábor viszontválasza. 

Dr.  Erőss  Gabor 
Képviselő asszony meg Pacsika Márton felvetéseire próbálok összevontan válaszolni,  de  nem 
biztos, hogy sikerül. Abban akkor nagyjából egyetértés  van,  hogy valóban jó,  ha 
megkérdezzük  a  környékbelieket.  En el  tudnám képzelni, hogy kiegészítjük-e az előterjesztést 
egy olyan ponttal, úgyis véleményeztetés lesz  a  következő szakasz, amennyiben persze 
támogatja ezt egyáltalán  a  Képviselő-testület holnap, amennyiben  a  MANK véleményét 
kérnénk  be.  Én azt nem javasolnám, hogy ezt teljesen vonjuk vissza ilyen értelemben, azt 
viszont szívesen támogatom, hogy  a  MANK esztétikai véleményével párhuzamosan  a 
környező lakosság közösségi véleményét  is  kérjük ki és kérdezzük meg. Úgyhogy 
amennyiben ez elfogadható és beépíthető még,  a  Jegyző asszonyra  is  nézek, hogyha ez 
kiegészíthető, akár egy bizottsági módosítóval, hogy egy plusz pontot beteszünk, hogy  a 
MANK-os véleményeztetéssel párhuzamosan egy lakossági vélemény kikérést  is  — nem 
tudom mi  a  helyes szakkifejezés — folytatunk.  Ha  ez lehetséges, akár  a  Bizottság  is 
javasolhatná  a  holnapi testületnek és akkor ez így kiegészülhetne. Egyébként  en is  hosszasan 
tudnám sorolni másik fontos városomból, Párizsból azokat  a  példákat,  Palais-Royal,  magyarul 
királyi palota, nem  a  nagy  a Louvre, de  annak  a  közepébe  is  építettek egy üvegpiramist. 
Különböző magasságú betonoszlopok állnak, amiből  volt  némi felháborodás eleinte, azóta 
turisa látványosság, amivel nehezebb azonosulni,  mint  ezzel  a  szerintem  is  humoros, jópofa, 
farkassal, mert az nem figuratív, csíkozott oszlopok és időnként  a  gyerekek ugrálnak egyikről 
a  másikra, aztán leesnek. Egy kicsit veszélyes  is, de  ez épült az egyik királyi palotában. 
Ilyenek azért vannak  a  világon és tényleg pont azt gondolom, hogy egyszerre avantgard és 
mégis  a  figuratív jellegénél fogva az azonosulást megkönnyíti.  A  többit Dóra elmondta, tehát 
az  a  tér elég sokféle,  de  ezt nem nekem kell persze eldöntenem.  Ha  egyhangúlag elutálják  a 
környékbeli lakók, azt nagyon sajnálnám,  de  persze akkor tudomásul venném nyilván. Azt 
gondolom, hogy szokatlannak szokatlan,  de  tényleg nemcsak ott azon  a  sarkon, hanem  a 
másik sarkon  a  Nagyfuvaros és  a  Mátyás tér sarkán  is  épül,  most  fogják átadni, az  is  egy 
modern  épület.  A  Kesztyűgyár épülete  is  egy fiatalos, színes homlokzat, ami megint más, 
tehát elég sokféle az  a  tér és épp ezért bőven elférne.  En  örülök,  ha  kiegészülne egy ilyen 
ponttal az előterjesztés. 

Hermann  György 
Aljegyző asszonynak megadom a szót. 

Dr. Vörös Szilvia 
Gábor, hogyan gondolod ezt a határozati javaslatot, mert ennek az 1-es pontja úgy szól, hogy 
elhelyezi, azután már közvéleményt kérni és holnap lesz az ülés. Odaadom a határozati 
javaslatot, nézd meg hova gondolod belerakni. 
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Dr. Erőss Gábor 
Ennek két feltételét is szabhatjuk, a MANK támogató állásfoglalását és a lakók támogatását. 
Tehetjük feltételes módba, amennyiben a MANK véleménye támogató és a lakók. 

Dr. Vörös Szilvia 
Amennyiben mégsem így lesz, akkor mit csinálsz, mint határozati javaslattal? Tehát egy 
megelőlegező döntést hozol most, egy feltételtől függő helyzetben. 

Dr. Erőss Gábor 
Ilyet nem lehet? 

Dr. Vörös Szilvia 
Elhelyezi abban az esetben, amennyiben ... és  ha  nem, akkor nem. 

Dr. Erőss Gábor 
Ezt ide álmodták tényleg, akik megálmodták, mert ők hisznek ebben. Tehát nemcsak a 
muzsikus hagyományokhoz kapcsolódik, hanem ők ebben mélyen hisznek,  de  ettől 
függetlenül lehet úgy, ahogy a Dóra mondja. 

Hermann  György 
Megadom a szót Sántha Péternének. 

Sántha Péterné 
Én ezt az alkotást nem láttam, mert viszonylag régen voltam Párizsban, akkor elég sokat, 
úgyhogy én is második otthonomnak éreztem.  A  hely piramisa funkcionalitását illetően 
rendben van, hogy ott van, én azt hiszem, nem barátkozom meg vele. Viszont a Défense-
negyed mindenfajta  modern  és avantgárd szobraival abszolút egyetértek, mert van levegőjük 
és itt szeretnék ellentmondani, hogy egy ilyen szobor akkor jó, hogyha mindenhonnan látjuk, 
még akkor is  ha  polgárpukkasztani akar. Csak azért, hogy berakjuk a fák közé, azért ne 
tuszkoljuk oda erre a kicsike térre. Tehát vannak szobrok, amelyeknek igenis kell a hely, kell 
a levegő, kell a rálátás.  De  egy kisgyermekeknek épített játszótér, akár a háta mögött, akár 
szemben, akár középütt nem, nem érzem a helyét a Mátyás téren még akkor sem, hogyha az 
ún.  alkotó, bocsánat ez, hogy alkotó, ez így jó, csak nem akartam művésznek nevezni. 
Elnézést világ életemben ilyen voltam kimondtam azt, amit éreztem. Tehát  ha  az alkotó a 
Mátyás térre képzelte el, akkor rá kell jönnie, hogy nem ez a megfelelő hely. 

Hermann  György 
Pöhle Dórának adnám meg a szót. 

Pöhle  Mira 
Ha  lehetőségem van, akkor a Barta főépítész úrhoz fordulnék kérdéssel.  A  szobor, ahol 
felállításra kerülne a Mátyás téren, hány méter távolságra lenne a fáktól? Biztosítva lenne egy 
tisztásszerű részen vagy a fák takarnák a szobrot? 

Barta Ferenc 
Van egy újépítésű ház a sarkon, amit most adnak át. 

Sántha Péterné 
A  kerítés mentén is vannak fák. 
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Pöhle  Dora 
Akkor a Mátyás térnek a modernebb része elé lenne és mögötte van ez az új ház, amire én is 
hivatkoztam. 

Sántha Péterné 
A  Nagyfuvaros utca sarkán is van egy  modern  ház. 

Hermann  György 
Erőss Gábor még hozzászólna. 

Dr.  Erőss Gábor 
Szerintem az, hogy hova tervezik pontosan felállítani, az nem azt jelenti, hogy Főépítész úrral 
konzultálva  a  Művész ne találhatna neki egy még jobb helyet. Márcsak azért  is,  mert Rádai 
alpolgármester úrral pont erről beszélgettünk, nem biztos, hogy  a  füves részen kellene 
felállítani, hanem viszont  van  az  a  lebetonozott  platz,  inkább  a  tér közepén, ahol már eleve 
beton  van,  ott viszont talán inkább volna helye és kevésbé lenne útban. Még  a  kis gyerekekre 
akartam, mert értelmezte Képviselő asszony  a  fejem ingatását. Én pont azt akartam mondani, 
hogy nekem  a  nagyok már sajnos nagyok,  a  két legkisebbel járunk  a  Mátyás téri játszótérre, 
még nem tudom őket igazán megkérdezni, meg még nem  is  áll  a  szobor,  mire  feláll,  ha 
felállítjuk, meg tudom kérdezni.  De  én biztos vagyok benne, hogy  a  gyerek annak örül és az 
érdekes. Tehát pont  a  kicsi gyerekek minden, ami állatos, - jé ott egy nagy farkas -,  de ha 
elefánt vagy zsiráf lenne akkor biztosan nagyon  fog  örülni, úgyhogy én ebben  a  reményben 
fejezem  be  hozzászólásomat. Amennyiben  a  Bizottság kiegészíti  a  javaslatot akkor én annak 
támogatója leszek. Köszönöm. 

Sántha Péterné 
Ugye emlékszik még Alpolgármester  in,  amikor a középső fia velem szavazott és nem 
magával? Tudom, hogy melyik a lebetonozott rész és akkor nem akartam említeni,  de  akkor 
most megemlítem, hogy ott már van egy szobor. 

Dr. Erőss  Gabor 
Átellenben. Nem toljuk el,  ha  az túl közel van. 

Sántha Péterné 
Igen, ilyen aggályaim vannak, köszönöm szépen. 

Hermann  György 
Most 5  perc tanácskozási szünetet rendelek el, amíg Jegyző asszony megfogalmazza, hogy 
pontosan milyen módosítással javasoljuk ezt a Képviselő-testületnek. 

15:45— 15:50 (5  perc szünet) 

Hermann  György 
Folytatjuk a bizottsági ülést és Alpolgármester úr fel fogja olvasni a javasolt módosítót. 

Dr. Erőss  Gabor 
Akkor ez tulajdonképpen bizottsági és alpolgármesteri közös módosító lesz az itt 
elhangzottaknak a szintéziseként.  A  határozati javaslat  1.  pontja, úgy módosulna, hogy: „a 
Budapest  Főváros VIII. kerület Mátyás téren (Hrsz:  35149)  a jelen előterjesztés  5.  számú 
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mellékletét képező látványterv alapján, az előterjesztés  6.  melléklete szerint megvalósítási 
helyen a Wahorn  Andras  tervező és Sebes Marton a szobor megvalósítója által felajánlott 
_Szaxofonozó farkas" szobrát el kívánja helyezni, abban az esetben, amennyiben a lakossági 
konzultáció alapján a környékbeli lakók azt támogatnák." 
Bekerülne egy  5.  pont, ami arra vonatkozik, hogy: „Amennyiben a szobor elhelyezését a helyi 
közösség nem támogatja, úgy az előterjesztés ismételten a Képviselő-testület elé kerül, új 
helyszín megjelölésével." 

Hermann  György 
Ez esetben, akkor eljutottunk odáig, elfelejtettem a szünet előtt a napirend vitáját lezárni,  de 
akkor most ezt megteszem és az elhangzott módosítóval együtt szavaz a Bizottság arról, hogy 
az előterjesztést a Képviselő-testüleg napirendre vegye. Kérem a tisztelt bizottsági tagokat, 
hogy szavazzanak most. Megállapítom, hogy egyhangú  6  igen,  0  nem és  0  tartózkodás mellett 
a határozati javaslat elfogadásra került. 

Budapest  Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testületének 
Kulturális, Civil, Oktatási,  Sport es  Esélyegyenlőségi Bizottsága 

4/2021.  (VI.  29.)  számú határozata 
(6  igen,  0  nem,  0  tartózkodás szavazattal) 

A  Kulturális, Civil, Oktatási,  Sport  és Esélyegyenlőségi Bizottság úgy dönt, hogy elfogadja 
dr. Erőss  Gabor  alpolgármesternek a „Javaslat emléktáblák (Szendrey  Julia,  Bóka László) 
és köztéri szobor"Szaxofonozó Farkas") elhelyezésére" című előterjesztés III. Határozati 
javaslatához benyújtott módosító indíványát az alábbiak szerint: 

1.) 
"A  III. határozati javaslat  1.  pontja az alábbiak szerint módosul 
L  Budapest  Főváros VIII. kerület Mátyás téren (Hrsz:  35149)  a jelen előterjesztés  5.  Számú 
mellékletét képező látványterv alapján, az előterjesztés  6.  melléklete szerint megvalósítási 
helyen a Wahorn  Andras  tervező és Sebes Marton a szobor megvalósítója által felajánlott 
„Szaxofonozó farkas" szobrát el kívánja helyezni, abban az esetben, amennyiben a 
lakossági konzultáció alapján a környékbeli lakók azt támogatnák." 
2.) 
„A  III. határozati javaslat az alábbi  5.  ponttal egészül ki: 
5.  Amennyiben a szobor elhelyezését a helyi közösség nem támogatja, úgy az 
előterjesztés ismételten a Képviselő-testület elé kerül, új helyszín megjelölésével." 

Felelős: Polgármester 
Határidő: 2021.  június  30. 

Hermann  György 
Egy újabb közterületi napirendi pont következik. 

Napirend  3.  pontja: Javaslat köztér elnevezésével és Benyovszky Móric 
szobrának elhelyezésével kapcsolatos döntések meghozatalára 
Előterjesztő: Pikó András polgármester, dr. Erőss Gábor alpolgármester, 
Dániel alpolgármester 
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Hermann  György 
Erőss Gábort megkérem, hogy szintetizáljon röviden. 

Dr. Erőss Gábor 
Nagyon nagy a kísértés, hogy most akkor itt is folytassunk konzultációt,  de  most ezt nem 
mondom, majd mondja más, vagy nem.  A  Benyovszky Társaság kezdeményezésére 
neveznénk el egy jelenleg külön nevet nem viselő közterületet Benyovszky Móricról, akinek 
nagyon sok jelzője és foglalkozása volt a kalandortól a királyig és az előterjesztés ezt a 
kezdeményezést emelné határozati javaslattá azzal, hogy egy szobor, az előbb tárgyaltnál 
kisebb szobor, ami Benyovszky grófot ábrázolja, kerülne a Társaság adományaként, ebben 
viszont hasonlít az előző javaslathoz elhelyezésre ezen az új közterületen. Röviden ennyi, én 
nagyon örülök, hogyha ez meg tud valósulni. 

Hermann  György 
A  napirend vitáját megnyitom és megadom a szót Sántha Pétemének. 

Sántha Péterné 
Látja Alpolgármester úr, egyetértünk. Annak idején maga is mindig jelezte, hogyha egyetértés 
van közöttünk, most én is jelzem. Tényleg nagyon örülök, hogy az a kis háromszög ott a 
Diószegi-Orczy karjával körbefogva még jobban megszépül és egy hazánk fia kap oda egy 
szép szobrot. Nem tudom, hogy mögötte a perzsák majd  mit  szólnak hozzá, hiszen a kerítéstől 
nem túl messze van  Avicenna  szobra,  ha  jól emlékszem,  de  majd megbarátkoznak egymással. 
Köszönöm szépen. 

Hermann  György 
Megkérem a bizottsági tagokat, hogy megaduk-e a szót, ami elég egyhangú igen. 

Budapest  Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testületének 
Kulturális, Civil, Oktatási,  Sport  és Esélyegyenlőségi Bizottsága 

5/2021.  (VI.  29.)  számú határozata 
(6  igen,  0  nem,  0  tartózkodás szavazattal) 

A  Kulturális, Civil, Oktatási,  Sport  és Esélyegyenlőségi Bizottság úgy dönt, hogy 
hozzászólási jogot biztosít a Tisztviselőtelepi Önkormányzati Egyesületet képviselő Benyhe 
Zsuzsa részére. 

Benyhe Zsuzsa 
A  Tisztviselőtelepi Önkormányzati Egyesület részéről megfigyelőként veszek részt a 
bizottsági ülésen és az Egyesület részéről összekötő szerepet vállalok az önkormányzat felé. 
Az Egyesület érdekvédelmi szervezetként üdvözlöm a kezdeményezést, részt fogunk venni a 
Benyovszky Móric szobor átadásán és mindenben biztosítjuk a segítségünket, 
együttműködésünket. 

Hermann  György 
Köszönjük szépen és úgy látom, hogy nincsen több hozzászólás, így a napirend vitáját 
lezárom és kérem a bizottsági tagokat, hogy a határozati javaslatról szavazzunk most. 
Egységes  6  igen,  0  nem és  0  tartózkodás mellett a Bizottság a határozati javaslatot elfogadta. 
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Budapest  Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testületének 
Kulturális, Civil, Oktatási,  Sport  és Esélyegyenlőségi Bizottsága 

6/2021.  (VI.  29.)  számú határozata 
(6  igen,  0  nem,  0  tartózkodás szavazattal) 

A  Kulturális, Civil, Oktatási,  Sport  és Esélyegyenlőségi Bizottság javasolja a Képviselő-
testületnek az előterjesztés megtárgyalását. 

Felelős: Polgármester 
Határidő: 1.  pont esetében:  2021.07.15. 

a 2. pont esetében:  2021.  szeptember  15. 
a 3. pont esetében:  2021.08.01. 

Hermann  György 
A 4.  napirendi pont tárgyalása következik. 

Napirend  4.  pontja: Polgármesteri tájékoztató a lejárt határidejű testületi 
határozatok és a veszélyhelyzet idején meghozott polgármesteri döntések 
végrehajtásáról, az előző ülés óta tett fontosabb intézkedésekről, a jelentősebb 
eseményekről és az átmenetileg szabad pénzeszköz állomány lekötéséről 
Előterjesztő:  Pik()  András polgármester 

Hermann  György 
A  napirend vitáját megnyitom, nem szokott itt hozzászólás történni, mint ahogy most sem, 
úgyhogy a napirend vitáját lezárom és kérem is a bizottsági tagokat, hogy szavazzunk a 
határozati javaslatról kézfeltartással.  6  igen,  0  nem és  0  tartózkodás mellett elfogadva. 

Budapest  Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testületének 
Kulturális, Civil, Oktatási,  Sport  és Esélyegyenlőségi Bizottsága 

7/2021.  (VI.  29.)  számú határozata 
(6  igen,  0  nem,  0  tartózkodás szavazattal) 

A  Kulturális, Civil, Oktatási,  Sport  és Esélyegyenlőségi Bizottság javasolja a Képviselő-
testületnek az előterjesztés megtárgyalását, a tájékoztató tudomásul vételét. 

Felelős: Polgármester 
Határidő: a Képviselő-testület  2021.  jÚnius  30-i  ülése 

Hermann  György 
Módosítóként utólag felvett az előbb Alpolgármester úr hiányolt napirendi pont szintén 
tárgyalásra kerül. 
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Napirend  5.  pontja: Javaslat a  Budapest  Főváros VIII. 
Önkormányzat  2021.  évi költségvetésről szóló  5/2021.  (II. 
rendelet módosítására 
(írásbeli előterjesztés) 
Előterjesztő:  Pik()  András polgármester 

kerület Józsefvárosi 
25.)  önkormányzati 

PÓTKÉZBESÍTÉS 

Hermann  György 
A  napirend vitáját megnyitom. Itt van velünk Hő rich Szilvia, ahogy tegnap is megkérem, 
szóljon néhány szót, köszönöm. 

Hörich  Szilvia 
Köszönöm szépen. Tisztelt Elnök úr, tisztelt Bizottság,  a  költségvetési rendelet 1-es 
módosítása mindig egy nagy anyag szokott lenni,  ha  már csak azt nézzük, hogy  a 
zárszámadást követő első rendeletmódosítás. Ennek  a  rendeletmódosításnak  is  ez az egyik 
fajsúlyos és súlyponti része, tehát az elfogadott zárszámadási rendeletben  a  maradványos 
előirányzatok beemelése.  A  másik fontos és fajsúlyos tétel  a  kötvényállomány, tehát  a 
költségvetésbe még  be  nem épített kötvényállomány költségvetésbe történő beépítése és  a 
harmadik fajsúlyos rész az eredeti költségvetés elfogadása óta eltelt időszakban végrehajtott 
hivatali, intézményi, önkormányzati, saját hatáskörű előirányzott módosítások, az év közben 
utalt állami támogatások, nonnatívák átvezetése és az időközben meghozott polgármesteri, 
illetve  KT  hatáskörben meghozott polgármesteri döntések átvezetése  a  költségvetésen. Amiről 
én beszélnék itt  a  Bizottságnak  a  hatáskörét érintve talán.  A  Nemzetiségi Önkormányzatokról 
annyi, hogy két céltartalékon  is  szerepelt nemzetiségek támogatása egyrészt az általános 
működési támogatás, másrészt pedig  a Roma  Nemzetiségi Önkormányzat részére egy 
kiegészítő kisebbségpolitikai támogatás. Ezen céltartalékok felhasználása megtörtént, ezt 
tartalmazza az anyag, tehát felosztásra került  KT  hatáskörben meghozott polgármesteri 
döntéssel.  A  maradványnál létrehozott szintén  KT  hatáskörben Polgármester úr egy kulturális 
koncepció célú céltartalékot, ami  a  kerület kulturális életének az újjászervezésére vagy 
újragondolására nyújthat pénzügyi fedezetet.  A  költségvetési főösszegünk így  31.686.671.995 
Ft-ra változott, tehát  a  bevételek, kiadások egyező összegben  3.547.203.454  Ft-tal nőttek. Én 
rövid kiegészítésnek ennyit gondoltam, és hogyha  van  kérdés, akkor igyekszem válaszolni, 
köszönöm szépen. 

Hermann  György 
A  napirend vitáját megnyitom,  de  úgy látom, hogy ehhez most nincsen hozzászólás, azt 
gyanítom, hogy holnap lesz.  A  napirend vitáját egyúttal le is zárom és kérem a bizottsági 
tagokat, hogy a határozati javaslatról szavazzunk most. Megállapítom,hogy  6  igen,  0  nem és  0 
tartózkodás mellett ezt is elfogadtuk. 

Budapest  Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testületének 
Kulturális, Civil, Oktatási,  Sport es  Esélyegyenlőségi Bizottsága 

8/2021.  (VI.  29.)  számú határozata 
(6  igen,  0  nem,  0  tartózkodás szavazattal) 

A  Kulturális, Civil, Oktatási,  Sport  és Esélyegyenlőségi Bizottság javasolja a Képviselő-
testületnek az előterjesztés megtárgyalását, a rendelet megalkotását és a határozati javaslat 
elfogadását. 
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zeglédi Ádám 
Civil, Oktatási, Nemzetiségi, 

sélyegyenlőségi Bizottság 
tagja 

ann G rgy 
Kulturális Civil, Civil, Oktatási, Nemzetise 
Sport  és Esélyegyenlőségi Bizottság 

alelnöke 

Felelős: Polgármester 
Határidő: a Képviselő-testület  2021.  június  30-i  ülése 

Hermann  György 
Az ülés végére értünk, a Bizottság tagjai a bizottsági ülés napirendjét követően a Bizottság 
hatáskörébe tartozó ügyben a Jegyzőtől és a Bizottság elnökétől felvilágosítást kérhetnek, 
hogyha van ilyen. Amennyiben nincs, megköszönöm a Bizottsági tagok munkáját és az ülést 
16  óra  08  perckor lezárom. Köszönöm mindenkinek a részvételt. 

A  jegyzőkönyvet készítette: 
Po 

( PM:  LkKov();„e 
Páli Sándorné  c;" 

Jegyzői Kabinet Szetiezési  
ügyintézője 

* 
'N„ 69. 

1.sz. melléklet: Feljegyzés 

COEk 94°A 05. 
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BUDAPEST  FŐ VÁROS VIII. KERÜLET 

JÓZSEFVÁROSI POLGÁRMESTERI JEGN MI KABINET 
HIVATAL SZERVEZÉSI IRODA 

1.  számú melléklet 

FELJEGYZÉS 

A  Kulturális, Civil, Oktatási, Nemzetiségi,  Sport  és Esélyegyenlőségi Bizottság  2021.  június 
29-i  ülésének helyszínén, a Józsefvárosi Polgármesteri Hivatal I. emelet 100-as termében az 
MVoks rendszer nem áll rendelkezésre, ezért MVoksból kinyert szavazási listát nem tudunk 
csatolni. 

A  képviselők kézfeltartással szavaztak. 

Budapest, 2021.  július  9. 

,  ,OE tos  wecr ,  ,,.„,:4- 

'‘, ,-- , /  ,c) 

,t.' \ 

Czira Éva * 
Jegyzői Kabinet Szervezési Iroda ve e e 

Cu 
' Ct' (Li  

Páli Sándomé 
Jegyzői Kabinet Szervezési Iroda 

ügyintézője 

Hx_.i  1082 Budapest,  Baross  u. 63-67. 459-2100 1 
www.jozsefvaros.hu 
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